

COMMUNIQUE
of the XV-th Meeting of Heads of Special Services, Security Agencies and
Law-Enforcement Organizations

On 27-28 July 2016, in St-Petersburg, the Russian Federation 100 delegations of 63 national states and 4 international organizations, specifically the U.N., the Shanghai Cooperation Organization, the Commonwealth of Independent States, and the European Union,

adhering to the line towards the forming of the global counterterrorism coalition, with the United Nations playing a central coordinating role, based on norms and principles of international law, to include the principle of equality of rights and sovereignty of states and non-interference in their internal affairs,

confirming the high status of the forum as an association of national competent authorities responsible for counteraction to terrorism in respective states,

certifying the necessity of taking an uncompromising stand in the fight against the terrorist threat and refraining from a "double standards" policy,

based on national experience in the context of combating terrorist manifestations,

taking into consideration:

- the threats posed by the foreign terrorist fighters returning from the regions known of an increased level of terrorist activity to respective source countries,
- the constantly improved level of terrorist training in the use of information and communications technologies, including the Internet realms, for terrorist purposes,
- the uncontrolled spread of "jihad"-supportive ideology along with radicalization of the common public, especially the youth,
- the growing tendency towards the suicide operatives employment by terrorist organizations,
- persistent terrorism-related threats to a safe conduct of major international events,
- building stronger bonds between organized crime groups and international terrorist organizations,

have unanimously reaffirmed the necessity of:

- improving the efficiency of information exchange in dealing with a "foreign terrorist fighter" phenomenon within the framework of implementing the U.N. Security Council resolution 2178,
- imposing stricter control over the Internet realms on the part of individual national states and designing an algorithmic procedure for the joint efforts to block terrorism-supportive Internet-media in line with national legislatures,
- combining efforts with a view to finding workable cooperative modalities in matters of countering the general public radicalization and extremist / terrorist recruitment,
- timely responding and devising common approaches to suicide terrorism as employed by terrorist organizations.

It was decided by the Meeting's participants:

1. To improve the efficiency of using the potential of the International Counterterrorism Database for the purpose of providing a common information environment for security intelligence community members to exercise an operational control over the foreign terrorist fighters' activities.
2. Within the framework of the emergent terrorism-related threats monitoring and elaborating by the security intelligence community preventive measures so, as to contain these threats, to carry on the joint work focusing on the analytical document titled as "Consolidated Assessment of Predictable Terrorist Threats".
3. When providing for security of major international events, to include the 2016 Olympic Games in Brazil, as well as the 2017 FIFA Confederations Cup and the 2018 FIFA World Cup to be hosted in Russia, to use the Meeting-derived mechanism for exchanging information regarding both actually existent and potential threats as well as for the common response to these threats. To continue with the activity of the Working Group of Security Intelligence and Law-Enforcement Experts on Major Events Security.

4. In line with the recommendations set forth in the resolution 70/237 by the U.N. General Assembly with respect to counteraction to actually existent and potential threats in the field of information security, members of the security intelligence community shall take part in drafting the norms and rules of conduct of states pertaining to information space.
5. The XVI-th Meeting of Heads of Special Services, Security Agencies and Law-Enforcement Organizations shall be held in 2017, in the territory of the Russian Federation, the drafting of the successive event's agenda to be commenced accordingly in due time.

КОММЮНИКЕ
XV Совещания руководителей специальных служб, органов безопасности
и правоохранительных органов

27-28 июля 2016 года в г. Санкт-Петербурге (Российская Федерация) 100 делегаций из 63 стран и 4 международных организаций - ООН, Шанхайской организации сотрудничества, Содружества Независимых Государств, Европейского союза,

придерживаясь линии на формирование глобальной коалиции борьбы с терроризмом при центральной координирующей роли ООН, на базе норм и принципов международного права, включая принципы равноправия и суверенитета государств, невмешательства в их внутренние дела,

подтверждая высокий статус форума как объединения национальных компетентных органов, ответственных за противодействие терроризму в своих государствах,

констатируя необходимость бескомпромиссности в борьбе с террористической угрозой и отказа от политики «двойных» стандартов,

основываясь на национальном опыте в борьбе с террористическими проявлениями,

учитывая:

- угрозы, исходящие от иностранных боевиков-террористов, возвращающихся из регионов с повышенной террористической активностью в страны исхода,
- постоянное совершенствование уровня подготовки террористов по использованию информационно-коммуникационных технологий, в том числе Интернет-пространства в террористических целях,
- бесконтрольное распространение идеологии «джихада» и радикализацию населения, особенно молодежи,
- нарастание тенденции использования террористическими организациями террористов-смертников,
- сохраняющиеся террористические угрозы проведению крупных международных мероприятий,

- укрепление криминальных связей между группировками организованной преступности и международными террористическими организациями,

единодушно подтвердили необходимость:

- повышения эффективности информационного обмена в борьбе с иностранными боевиками-террористами в рамках выполнения резолюции 2178 СБ ООН,

- наращивания контроля над национальными Интернет- пространствами и выработки алгоритма совместной работы по блокированию террористических ресурсов в сети Интернет с учетом особенностей законодательств участвующих сторон,

- объединения усилий в поиске актуальных форм взаимодействия в вопросах противодействия радикализации населения и его вовлечению в экстремистскую и террористическую деятельность,

- оперативного реагирования и выработки совместных подходов к проблеме использования террористическими организациями террористов-смертников.

Участники приняли решение:

1. В целях создания единого информационного пространства сообщества спецслужб по оперативному контролю за иностранными боевиками-террористами повысить эффективность использования возможностей Международного банка данных по противодействию терроризму.
2. В рамках взаимодействия по отслеживанию новых террористических угроз и выработки сообществом спецслужб превентивных мер по их нейтрализации продолжить совместную работу над аналитическим документом «Согласованная оценка прогнозируемых террористических угроз».
3. При обеспечении безопасности крупных международных мероприятий, в том числе Олимпийских игр 2016 года в Бразилии, Кубка конфедераций

ФИФА 2017 года и Чемпионата мира ФИФА по футболу 2018 года в России, использовать действующий в рамках Сопещения механизм обмена информацией в отношении реальных и потенциальных угроз, а также совместного на них реагирования. Продолжить деятельность Рабочей группы экспертов спецслужб и правоохранительных органов по обеспечению безопасности крупных международных мероприятий.

4. Придерживаясь рекомендаций резолюции 70/237 Генеральной Ассамблеи ООН в отношении противодействия существующим и потенциальным угрозам в сфере информационной безопасности, сообществу спецслужб принять участие в разработке норм и правил поведения государств в информационном пространстве.
5. XVI Сопещение руководителей спецслужб, органов безопасности и правоохранительных органов провести в 2017 году на территории Российской Федерации и приступить к формированию повестки мероприятия.